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Starostův úvodník

Šťastný a veselý rok 2012. V době vydání Zpravodaje asi už ne-
obvyklé přání, ale většině z Vás to nemohu popřát osobně, takže 
alespoň takto. Nevidím Vám do obýváků, takže to, jak se shodnete 
doma, nechávám na Vás, jen doplním přání do nového roku o hodně 
zdraví.

A co nás čeká v roce 2012? Když jsem během Vánoc přemýšlel, 
co bych asi tak chtěl v tomto roce dělat, říkal jsem si, že by toho 
nemělo být moc, aby se to dalo stihnout. No, nevím. Seznam věcí, 
které bych chtěl udělat, tomuto požadavku tak úplně neodpovídá, 
takže jsem sám zvědav, jak to na konci roku dopadne. 

Během roku 2011 jsem hodně přemýšlel o celkové strategii města 
a doufám, že Vám ji v příštích měsících budu moci představit. Je to 
vize toho, kde bych rád Černovice v příštích letech viděl. Pořád platí 
to, že naše město by mělo být příjemným místem pro život, ale vize 
už má i trochu konkrétnější představy.

Co by Vám snad mohlo udělat radost, je instalace bankomatu. 
Více ve zvláštním článku v jiné části Zpravodaje, zde jen rychlá 
informace – řekněme, že to je snad už jisté a nemělo by se to zadrh-
nout (a opravdu bych to nerad zakřikl). 

Nejen penězi živ je člověk, takže se letos můžete těšit opět na 
promítání kina, loni to fungovalo a tak bude fungovat i letos, jen 
s drobnými změnami. Změny bychom snad mohli zaznamenat i na 
našem koupališti – protože provoz v loňském roce nebyl ideální, 
zkusíme provozovat koupaliště sami. Nemám nějaké přehnané am-
bice, počasí neporučíme, ale byl bych rád, kdyby si každý mohl na 
koupališti dojít na záchod a koupit si tam limonádu nebo nanuka.

V létě by měly být hotové i parcely na Lokálce a pak už budeme 
jen čekat na pilné stavebníky. Kdokoli chcete stavět v Černovicích, 
jste vítáni. 

Zprávy z radnice
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Očekávám, že se podaří v letošním roce vyčerpat peníze ze slí-
bených dotací z programu LEADER na kostel v Dobešově a Bene-
šově, znovu budeme žádat na opravu hasičské zbrojnice a obnovu 
zeleně v Nádražní ulici (první výzva bude již v dubnu tohoto roku). 
V této souvislosti vyzývám všechny spolky nebo aktivní jednotlivce 
– pokud byste měli nějaký nápad, záměr, ideu, která by šla pomo-
cí dotací uskutečnit, přijďte se dohodnout na spolupráci. Rozum-
né záměry město podpoří, pomůže s přípravou žádosti a třeba 
i s financováním. Od toho tu město je, třeba zrovna Váš tajný sen 
se může stát realitou.

Abychom si rozšířili obzory, můžete navštívit nějaké přednášky 
– z těch nejbližších jmenuji vynikající přednášku MUDr. Martínka 
z Pedagogicko psychologické poradny v Pelhřimově na téma „Jak 
nevychovat z dítěte oběť nebo agresora“. Přednáška se bude konat 
v základní škole 31. 1. 2012. A můžete také navštívit kurzy angličti-
ny, které budou na jaře pokračovat druhým cyklem (podle zájmu je 
možné kurzy i rozšířit). 

Mezi mé další plány patří řešení náměstí a budovy kina. Tady do-
kážeme v roce 2012 jen začít – ani jedno nejsme schopni vyřešit 
bez dotací v jedné etapě. Ale začneme prací na projektech a staveb-
ním povolení (v případě kina) a promýšlením, jak by šlo rozdělit na 
etapy rekonstrukci náměstí, abychom s ním mohli začít něco dělat. 
Prostředky v obvyklých fondech jsou vyčerpané a nechce se mi če-
kat do roku 2014, než opravíme chodník před lékárnou. 

Nebudu se rozepisovat, bylo by toho moc a stejně všechno letos 
nedokážu. Ale určitě to stojí za pokus. 

A Vy myslete na to, že tohle všechno Vám jen pomáhá, abyste se 
v našem městě cítili dobře. To nejdůležitější je Vaše rodina a vůbec 
lidé kolem Vás. I kdybych Vám udělal chodníky ze zlata, pokud se 
se sousedem nepozdravíte a v hospodě budete nadávat na vlastní 
ženu, je to k ničemu.

Mnoho zdaru v roce 2012.
Bc. Jan Brožek
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Usnesení z veřejného zasedání Zastupitelstva  
města Černovice ze dne 7. 12. 2011

Zastupitelstvo schvaluje
– Martu Kohoutovou zapisovatelkou a p. Ing. Petra Kovandu a Františka 

Průšu ověřovateli zápisu
– program jednání
– přijetí dlouhodobého investičního úvěru od ČSOB, a.s., ve výši 

8 500 000,- Kč
– jednorázový příspěvek pro žáky prvních tříd ve výši 1000,- Kč pro kaž-

dého žáka, který nastoupí do první třídy Základní školy v Černovicích 
1. září 2012

– plán investic v základní škole
– zvýšení poplatku za inzerci ve zpravodaji Černovicko takto: celostrán-

kový černobílý inzerát 300,- Kč, barevný za 400,- Kč. Polovina stránky 
inzerce 200,- Kč, ¼ stránky za 100,- Kč, vše včetně DPH. Inzerát o šířce 
11 cm a výšce 4 cm za 100,- Kč včetně DPH

– výpověď nájemní smlouvy na pozemek 247 v k.ú. Černovice
– sepsání nové nájemní smlouvy na 1/3 pozemku p.č. 247 v k.p. Černovice 

s p. Františkem Jirků, Černovice, s výpovědní lhůtou 14 dnů
– pronájem pozemku p.č. 4939/2 v k.ú. Černovice p. Techlovské, Černo-

vice 268
– instalaci osvětlení v západní části místní části Svatava a pověřuje staros-

tu realizací
– rozpočtový výhled na roky 2012–2017
– zřízení věcného břemena a pověřuje starostu podpisem smlouvy o smlou-

vě budoucí o zřízení práva odpovídajícího věcnému břemenu s firmou 
E.On Distribuce a.s.

– předkupní právo na část pozemku 2200/20 z důvodu výstavby trafosta-
nice

– prohlášení objektu kaple a přilehlé lodě kostela v obci Dobešov za kul-
turní dědictví

– odměny zastupitelům ve smyslu § 85 odst. B a § 102 odst. 3 zákona  
č. 128/2000 Sb., o obcích ve znění pozdějších předpisů peněžní dar čle-
nům zastupitelstva takto: starosta 10 % z roční výše odměny, místosta-
rosta 25 % z roční výše odměny a ostatní členové 4000,- Kč.
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Zastupitelstvo neschvaluje
– pronájem pozemku za účelem umístění prodejního stánku točené zmrz-

liny p. Václavu Dubnovi, Lípa

Zastupitelstvo bere na vědomí
– zprávu kontrolního výboru
– informaci o umístění bankomatu a dalších sděleních ohledně ZTV Lo-

kálka
– zprávu o výsledku kontroly v základní škole
– zprávu starosty o dopadu chystaných reforem základního školství
– zprávu o stavu prací na projektu Lokálka, stavu prodeje pozemků 

a plánovaným postupem
– zprávu starosty o zaměření prostoru tržiště
 
Zastupitelstvo pověřuje
– sportovní komisi prověřením vhodnosti navrženého řešení hřiště pod 

školou. Termín – únor 2012

Usnesení z veřejného zasedání Zastupitelstva  
města Černovice ze dne 29. 12. 2011

Zastupitelstvo schvaluje
– starostu Jana Brožka zapisovatelem a p. Miroslavu Lorenovou a Mi-

chala Charváta ověřovateli zápisu
– program jednání
– návrh rozpočtu na rok 2012
– rozpočtové opatření č. 9

Zastupitelstvo bere na vědomí
– rozpočtové opatření č. 8
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Bankomat v Černovicích?  
Zřejmě na přelomu února a března

Na nový bankomat ČSOB / Poštovní spořitelny se můžeme těšit již na za-
čátku tohoto roku. Instalaci bankomatu brání jen dodací lhůty nových dveří 
do budovy úřadu – původní vchod by se tak jako tak musel upravovat a už je 
na něm znát opotřebení za ty roky fungování, takže bude lepší rovnou udělat 
nové vchodové dveře, už s připraveným prostorem pro bankomat. 

Jak asi víte, bankomat budeme mít díky tomu, že jsme jej dali jako pod-
mínku úvěru, který čerpáme na vybudování parcel. Dokončení parcel by 
mělo být hotové v létě roku 2012 a je na místě se omluvit.

Za co bychom se měli omlouvat? Naše současné zastupitelstvo si vzalo 
úvěr právě na zbudování parcel pro rodinné domy ve výši 8,5 milionu 
korun a s dobou splatnosti 7 let, za našeho působení tedy nebude splacen. 
I když je v podmínkách úvěru, že nemusíme vyčerpat celou částku a úvěr 
je možné splatit dříve, pravděpodobně k tomu nedojde. 

Omlouvám se proto vám, občanům, za tento dluh našeho města, ale udě-
lali jsme maximum pro to, aby úvěr byl co nejnižší, a já jsem stoprocent-
ně přesvědčen o tom, že peníze jsou čerpány na věc pro město Černovice 
nezbytnou. Město pozemky pro svůj rozvoj nutně potřebuje, a proto bylo 
správné si vzít úvěr na jejich zbudování. A je jen příjemné, když se podařilo 
zajistit úvěr za velmi dobrých podmínek (nabídka ČSOB byla lepší než na-
bídky úvěru od KB a ČS) a ještě s bankomatem. 

Jan Brožek

Nové stránky města mohou sloužit  
i podnikatelům a spolkům

Pokud jste již zaregistrovali změnu stránek města Černovice, možná jste 
si povšimli rozsáhlé části, věnované místním hasičům. Nové www strán-
ky města dodává firma Galileo Corporation a vybral jsem tento systém 
zejména proto, že poskytuje možnost pro vstup mnoha uživatelů a prostor 
stránek tak mohou využívat i jiné skupiny než jen úředníci města.

Proto pokud chcete mít na stránkách města svou část pro spolkovou, 
sportovní nebo klubovou činnost, máte tu možnost. Přístupy do stránek 
a elektronický manuál vám poskytnu já, starosta města, stačí se jen domlu-
vit na vašich požadavcích.
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Nový web také umožňuje lépe pracovat s kalendářem akcí, fotogalerie-
mi a přílohami a doufám, že budete s jeho fungováním spokojeni. Zpočát-
ku budeme určitě chytat mouchy, ale z mého pohledu jsou nové stránky 
krokem kupředu.

Prostor pro podnikatele, živnostníky, firmy a instituce
Součástí stránek je také interaktivní mapa města s možností registrace 

nejrůznějších subjektů, zajímavých míst a firem či úřadů. Město Černovice 
nabízí prostor v tomto katalogu zdarma pro každého, kdo o tuto formu pre-
zentace má zájem.

Je možné zaregistrovat kohokoli, kdo má IČO, a v některých případech 
i ty, kdo IČO nemají (spolky, sdružení). Žádost o zařazení do katalogu mů-
žete vyplnit elektronicky na stránkách města v odpovídající sekci (podnika-
telé, instituce atd..), případně můžete na adresu posta@mestocernovice.cz 
zaslat vaše údaje:

IČO•	

Jméno firmy, živnostníka•	

Obor činnosti•	

Telefon•	

E-mail•	

Otevírací doba•	

Adresa provozovny•	

Webové stránky•	

V rámci možností úřadu vámi zadané údaje vyplníme a budete pak k do-
hledání na stránkách města i na interaktivní mapě. Přínos nebude okamži-
tý, v případě podobných projektů trvá cca rok, než se vytvoří odpovídající 
databáze, která už má z hlediska obsahu smysl, ale kdo bude dříve zare-
gistrovaný, má výhodu (první truhlář může být vidět dlouho jako jediný, 
než se zaregistrují ostatní). 

Přál bych si, aby i nové stránky města sloužily nám všem – abych našel 
spojení a informace, které potřebuji a mohl využívat služeb místních. 

Jan Brožek
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Čerti „na objednávku“
Letos jsme rodinám s dětmi na-

bídli čerty na objednávku. Zájem 
projevilo celkem 14 rodin. Naši 
čerti, Mikuláš i andělé tak obe-
šli celé Černovice, aby navštívili 
hodné i ty zlobivější dětičky. Na 
závěr naší cesty jsme navštívi-
li Dům s pečovatelskou službou 
a potěšili jsme tak i naše starší 
spoluobčany.

Doufáme, že z návštěvy našich 
čertů měli rodiče a hlavně jejich děti radost. Pokud budete mít zájem, mů-
žeme příští rok přijít i k vám.

I.Vošahlíková

Český svaz žen přeje všem občanům  
hodně zdraví v novém roce 2012
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Město Černovice
STATISTIKA ZA ROK 2011

Přehled o počtu obyvatel:
počet obyvatel k  1. 1. 201: (1792 + 25 cizinců)  1817
narození:         19
přihlášení:         19
odhlášení:         38
úmrtí:          25
odhlášení (cizinci)          2
počet obyvatel k 31. 12. 2011:  (1767 + 23 cizinci) 1790
Z toho Černovice 1446, Benešov 60, Dobešov 110, Panské Mlýny 10, Rytov 18, 
Střítež 17, Svatava 45, Vackov 25, Vlkosovice 59 obyvatel.
Sňatky:  5 
Rozvody: 3
Sňatky uzavřené ve správním obvodu Černovice:  2

H. Širmarová EO

Změna podmínek inzerce ve zpravodaji 
Zastupitelstvo města schválilo zvýšení poplatku za inzerce ve zpravodaji Čer-
novicko takto: celostránkový černobílý inzerát  300,- Kč, barevný za 400,- Kč. 
Polovina stránky inzerce 200,- Kč, 1/4 stránky za 100,- Kč, vše včetně DPH, 
inzerát o šířce 11 cm a výšce 4 cm za 100,- Kč včetně DPH.

Poplatek za psy za kalendářní rok 2012
Sazba poplatku za kalendářní rok činí:

 za prvního psa v rodinném domku (RD) v Černovicích   200 Kča) 
 za každého psa v RD v místních částech mimo Černovice   100 Kčb) 
 za druhého a každého dalšího psa téhož držitele v RD v Černovicích 250 Kčc) 
 za psa chovaného v bytovém domě     350 Kčd) 
 za druhého a každého dalšího psa chovaného v bytovém domě 500 Kče) 
 za psa, jehož držitelem je poživatel invalidního, starobního,  f) 
vdovského nebo vdoveckého důchodu, který je jeho jediným  
zdrojem příjmu, anebo poživatel sirotčího důchodu   50 Kč
 za druhého a každého dalšího psa téhož držitele,  g) 
kterým je osoba podle písmena f)     75 Kč
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Město Černovice nabízí k prodeji zasíťované pozemky z projektu LOKÁLKA 
za cenu 350 Kč / m2 s možností snížení ceny na 250 Kč /m 2 v případě dokončení 
stavby do 3 let od koupě pozemku.
Bližší informace o prodeji parcel na stránkách města Černovice nebo na měst-
ském úřadu.

Jan Brožek

Vtip zpravodaje
Kostelník nevěří svým očím. Paní Majerová klečí zbožně v lavici, 
před sebou modlitební knihu a vedle ní leží umělé zuby.
 „Asi vás ruší při modlitbě“, ptá se se zájmem.
 „Ale kde, to jsou zuby mýho Karla. Musela jsem mu je vzít, on by 
mi mezitím snědl doma bábovku.“
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Jak čas přinášel změny do černovických lesů II. 

Změny, kterými procházely zejména v posledních dvou desetiletích 19. a prv-
ním desetiletí 20. století naše země, nemohly nezasáhnout i černovické lesy. Lesní 
hospodaření je celý soubor činností, které nejen se navzájem ovlivňují, ale přímo 
vzájemně podmiňují úspěch či nezdar. Nový majitel černovického statku na za-
čátku osmdesátých let byl postaven před nutnost řešit nedobrou hospodářskou 
situaci . Statek se do ní dostal v předcházejících zhruba dvaceti letech. Jestli-
že jako první se ukázala nezbytnost nového, moderního lesního hospodářského 
plánu (tedy inventury, zjištění stavu lesa, určení dalšího postupu a předpokladu 
výsledků v budoucnu), bylo stejně nevyhnutelné přistoupit k řešení další vážné 
otázky. 

Dosáhnout potřebný hospodářský výsledek, který vždy spočíval v těžbě dřeva 
jako hlavním pramenu příjmu, postavil před vedoucího Günthera úkol. Přistoupit 
k poměrně nákladnému, na tehdejší dobu i velmi pracnému opatření. Vytvořit co 
do kapacity a účelnosti síť komunikací, která usnadní a zejména hlavní dopra-
vu vytěžené hmoty k odběratelům zlevní. To byla vždycky jedna z důležitých 
podmínek úspěšného prodeje vytěženého dřeva. Pravda je, že to také souviselo 
s celkovým vývojem v posledních desetiletích. Ve stejné době se stavěly želez-
niční tratě. Jedna nahrazuje pro statek v Plané řeku, o něco málo později je to trať 
Tábor – Jihlava. Ta poskytuje stanici Obrataň i Novou Cerekev. A ve stejné době 
dochází v okolí a celém kraji k rozsáhlým úpravám silniční sítě.

Rozhodující bylo, že vedoucí statku, výborný lesník, profesionál, přistoupil 
k věci velkoryse. Situace velkorysost skutečně vyžadovala. Dosavadní stav cest, 
které sloužily, byl velice špatný. Prakticky to byly náhodné, místně a časově vznik-
lé podle potřeb, polní či lesní cesty Vznikaly vlastním provozem potahů a prak-
ticky také podle potřeby náhodně se napojovaly na těch několik starých obecních 
cest, dost často úvozových a stejně nedostatečných, nevyhovujících novým potře-
bám. Tento stav přímo změnu vynucoval. Dosavadní odbyt byl především místní. 
Krátké, rovnané dřevo do sklárny a předtím do železárny ve Včelničce. Tam se 
dalo normálními vesnickými povozy dřevo dovážet i z velmi odlehlých a nepří-
stupných míst. Jenomže po roce 1880 a krátce už za Veithova nedlouhého období, 
kdy statek vlastnil, se sortiment prodávaného dřeva velice rozrostl, odběratelé již 
nebyli místní. Důležitá místa z tohoto hlediska jsme již jmenovali. A důlní dřevo, 
sloupy, „plavební“ dřevo, papíráky a další již směřovaly na Prahu a do jiných 
míst. Když tedy v kraji okolo Černovic vznikala a výrazně se měnila síť hlavních 
dopravních cest, bylo nutné, aby i lesní plochy statku se připojily, přizpůsobily. 
A vyrovnaly s novou situací. Potvrzení o schopnostech a velkorysosti vedoucího 
Günthera při řešení je, že ještě po druhé světové válce a v novém století, při zcela 
změněných těžebních, odbytových a dopravních podmínkách, jím před víc než 
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sto lety vybudovaná základní síť lesních silniček sloužila a slouží víc než dobře. 
Zastavení u jejich výstavby a jejím průběhu nebude snad v dalším nezajímavé. 

V srpnu 1882 na poradě konstatoval vedoucí statku Günther, že cesty v celém 
lesním komplexu jsou v naprosto nevyhovujícím stavu. Podle něj bylo třeba začít 
ihned s jejich opravami.  Projevila se přitom také jeho střízlivost, když zdůrazňo-
val, že potřebné pracovní síly je nutné odměňovat naturálně, tj. travou a klestem. 
Způsob pro dnešek těžko představitelný. Zřejmé ovšem bylo, že pokud ne již zpra-
covanou , tak ale jistě už jasnou koncepci měl. Do konce roku a v příštím směřovaly 
na revíry příkazy najít místa vhodná jako lomy na kámen, výhodně přístupná. Bylo 
jich víc. Třeba mezi Starou Hutí a pstruhovým rybníkem místo, kterému se ještě ne-
dávno říkalo „ u starého lomu“. S podzimem 1883 začala odkrývka dvou lomů, na 
Stružkách a na Rytově. Přikázal zorganizovat práci a dohodnout odměny při lámání 
kamene. Příští březen pak práce v lomech na Staré Huti, Stružkách a Markvarci 
byla zastavena. Uloženo pokračovat v rozvážení nalámaného kamene. 

O něco později s revírníky rozebíral, jak si představuje práci na stávajících ces-
tách a jejich opravách. Měl řadu cílených připomínek k jednotlivým místům. Na-
příklad kde bylo potřebné odvodnění, k mostkům přes potoky, samozřejmě i na 
základní povrchové opravy cest. Byly to jen pokyny k větším opravám a údržbám 
stávajícího stavu. Až v květnu 1884 vydal první přímý rozpis úkolů ke stavbě 
nových silniček. To se pak opakovalo každý rok až do 1890 V něm byla stavba 
prakticky dokončena.  Později už budou jen doplňky, opravy a běžná údržba.

Jak byly každoroční rozpisy sestaveny a uskutečňovány, je rozsáhlé. Vždy přes-
ně rozepsány na úsek. Příklad r. 1884: od Rytovského dvora k Obrázku, k Hlinisku 
a Svatavské cestě. – 2120 m. Obdobně rozpis na Chvalkově, i na těmickém revíru. 
Poté následoval popis prací:  cesty v uvedených délkách zplanýrovat, na 2 m šířky, 
20 cm vysoko a ve stejné šířce se dá 6cm kámen. Krajnice budou půl až jeden metr, 
příkopy půl metru. Celkově šíře bude 4 m. Tedy vlastní těleso silničky bude třímetrové. 
V následujících rocích byl postup stejný. Od rozpisu 1886 přibyl ještě údaj povo-
lených nákladů. Vedle již uvedených lomů se ještě jmenují lomy Mostek, Šeborec, 
Skalky, Žlabina, Stará obora Fejfar. Günther stavbu trvale sledoval. Připomínal třeba 
v r. 1887, že je nutné věnovat zvlášť pozornost příkopům. Plán na rok 1889 byl po-
slední. Stavba silniček tím skončila. Na poradách pak se stále zdůrazňovala pravidla 
údržby nových cest – Na některých místech je potřebné nové silničky vyspravit štěr-
kem, uválcovat. Úseky, které trpí vlhkem nebo jen pomalu a těžko vysychají, je třeba 
povézt struskou ze Včelničky a uválcovat – a jako vždy u všech prací dával termín 
dokdy. Rok 1890 celé uzavřel záznamem o oficiálním předání cest. Podle čísla, které 
později uváděl (1909), počítal Günther s tím, že bylo postaveno 22 km silniček. 

Samozřejmě konec výstavby neznamenal konec pozornosti. Spíš naopak. Staly se 
neoddělitelnou částí denních povinností. Krom připomínek k opravám, údržbě, byly 
na řadě dodělávky, drobné úpravy, tak jak je čas přinášel a ukázal slabiny či potře-
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bu. Řešení tohoto problému zaměstnávalo statek téměř dvacet let. V oné době tomu 
ani nemohlo být jinak. Technický postup prací byl jednoduchý. Při stavbě silniček to 
všechno byla jen ruční práce a práce potahů. Ty se ovšem rovněž nakládaly a sklá-
daly ručně. Prostě celé od lámání kamene až po příkopy a uválcování. Ještě v r. 1970 
vyprávěl a vzpomínal starý hostinský Košler z Benešova, jak jeho maminka a s ní 
spousta jiných ze vsí chodilo za Günthera stavět na Eustach silničky. Vozili kolečka, 
rozvážel se na nich kámen a podobné. Úkol nově zřídit síť komunikací na lesním cel-
ku statku se dokončil do r. 1910 stavbou úzkokolejné dráhy. Byla to však, pro statek 
velice významná, zcela samostatná záležitost. 

J. Zavadil

Tip na knihu
Vážení čtenáři (a nejen vy), pokusíme se na stránkách Zpravodaje při-

nést i sem tam tip na nějakou knihu či román, který si můžete půjčit v naší 
městské knihovně.

Totem vlka
Totem vlka je románem z Číny a hitem roku 2011, který napsal spiso-

vatel Ťian Žung.
Kniha vypráví autobiografický příběh čínského studenta, který odchází 

z Pekingu zmítaného politickými bouřemi v době Kulturní revoluce do se-
veročínské mongolské stepi za poznáním prastaré civilizace. Na své pouti 
se seznamuje se starým moudrým Mongolem, který mu odhaluje tajemství 
síly a bohatství kultury, která je symbolizována vlkem, vyslancem nebes, 
jenž má za úkol ochraňovat mongolskou step a zachovávat její přirozenou 
rovnováhu.

Anotace knihy
Prostředí románu je tak exotické (i když s termínem exotické si spíše 

spojujeme tropický prales než mongolskou step – ale dnes už je pro nás 
větší hádankou právě rovinatá pláň než džungle), že pro většinu čtenářů 
budou věci popsané na 584 stranách novinkou – alespoň pro mě zcela 
určitě byly. Ale i přesto si člověk odnáší dojmy, které jsou platné i u nás. 
Román není nijak veselý, drsné prostředí stepi je vylíčené bez romantic-
kého patosu, spíše s láskou, kterou k této těžko obyvatelné krajině mají 
místní pastevci. Střet s požadavky Kulturní revoluce v Číně tvrdě naráží 
na vědomosti starých Mongolů a jejich moudrost, kterou čerpají z přírody. 
Kniha neřeší politické otázky, ale věci základních vztahů k přírodě a to, 
jak snadno můžeme ve své namyšlenosti zničit příliš mnoho.

Jan Brožek
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Městská knihovna Černovice
Z nových knih

Městská knihovna zve všechny zájemce o dobrou četbu k návštěvě kni-
hovny a pro inspiraci uvádíme nabídku nových knih

Hagena K. – Chuť jablečných jadýrek
Soukupová P. – Marta v roce vetřelce
Denemarková R. – Kobold
Lasica M. – O lidech a lidech
Vondruška V. – Přemyslovská epopej I.
Fojtová V. – Prokletí lipovského dvora
Vondruška V. – Letopisy královské komory
Cornwell B. – Sharpův hněv
Kawuloková J. – Jízda v protisměru
Řeháčková V. – Jeho poslední tři ženy
Prokšová J. – Anděl s druhým křídlem
Pospíšilová J. – Peří v průvanu
Dekker T. – Hřbitov pátera Hansena
Kupka J. S. – Krvavé jahody
Jínová Š. – Obejmi mě, lásko
Svátek J. – Poslední Budovec
Marzi Ch. – Malfuria Královna Města stínů
Šedivý Z. F. – Uranový gulag
Gajda R. – Moje paměti
 Kvaček R. – Dva diktátorovy pády
Martínek M. – Krvavá cesta k Sarajevu
Jahoda P. – Kanibalové z hor
Junek V. – Velké zrady světové historie
Junková Š. – Sejdeme se v nebi
Kossert A. – Chladná vlast
Navara L. – Příběhy třetího odboje
Mahieu C. – Úpravy půdních prostor
Stanfieldová L. – Ptáci, motýlci, zvířátka a rostliny
       – (pletení a háčkování pro odvážné)

Pro dospělé
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Šimulčíková J. – Kukaččí mládě
Dědková J. – Kukačka aneb já vím své
Erben K. J. - Tři české pohádky
Kimpton D. – Eliška a tajná jeskyně
Kimpton D. – Eliška a noční dobrodružství
Šípková H. – Dobrodružství v zemi fantazie
Vostrá A. – Co dělá vítr, když nefouká
Usenko N. – Medvídek Pú – Hrajeme si celý rok
Nesvadba M. – Michal maluje s tátou
Medvídek Pú – Kdo se tu schovává?
Medvídek Pú – Kdo udělal „Húú“?
Percy a James mezi vagony (dle TV seriálu o lokomotivě Tomášovi)
Edward, velice užitečná mašinka (dle TV seriálu o lokomotivě Tomášovi)
Percy a strašidelný důl (dle TV seriálu o lokomotivě Tomášovi)
Brezina T. C. – Případ pro tebe a klub tygrů
Vopěnka M. – Spící město
Svěrák Z., Uhlíř J. – Když je pěkné počasí

Pro děti
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Proč se Vodičkova ulice jmenuje VODIČKOVA
Název této ulice, jako většiny ostatních, pojmenovaných po slavných 

rodácích, je nový po sametové revoluci 1989. O pojmenování se svými 
návrhy zřejmě zasloužili dva čestní občané města Rudolf Melichar a Jiří 
Tetiva, kteří se oba pátrání po slavných rodácích věnovali. Jiří Tetiva měl 
navíc k rodině Vodičků sousedský a osobní vztah, který velmi pěkně vyjá-
dřil v monografii Ferdinand Vodička (1994, uloženo v Městské knihovně), 
stojící zájemcům za podrobné přečtení.

Ulice se jmenuje po hudebním skladateli, koncertním klavíristovi, 
dirigentu orchestrů i pěveckých sborů a profesoru a řediteli několika 
hudebních škol Ferdinandu Vodičkovi. 

Jak je u zdejších ulic časté, mohlo by se pojmenování vztahovat i k jeho 
otci, váženému občanu a zdejšímu řídícímu učiteli Matěji Vodičkovi, činov-
níku i zakladateli mnoha spolků. Tento vůbec nejdéle působící černovický 
učitel vyučoval 62 let, zemřel devadesátiletý v Černovicích roku 1951. Do 
města přišel v roce 1888 a za pět let se mu narodil první syn Jindřich (1893 
– 1975 Praha), pozdější JUDr., hejtman v Ledči nad Sázavou a manžel Ma-
rie Anny, dcery ředitele velkostatku Rudolfa Dvořáka. Manželka Gabriela 
Kalmünderová po porodu zemřela a druhá žena Anna Prošková z Radenína 
za dva roky porodila také jediného syna Ferdinanda. 

Ferdinand Vodička se narodil 27. května 1895 v domě č. 95 na náměs-
tí, kde žili v podnájmu. Později se syn vracíval do vlastního domu č. 190 
v Soběslavské ulici. Zde také zemřel dva roky před šedesátinami 18. května 
1953. (V datu úmrtí se Jiří Tetiva právě o dva roky zmýlil.) Životopis Fer-
dinanda Vodičky byl pestrý. Pomocí zapůjčených zápisků od jediného syna 
Miroslava, dosud žijícího v Černovicích, jej Tetiva zrekonstruoval, dodal 
výpisy z novin a časopisů i texty několika Vodičkových přednášek. 

Stručně uvádím základní data. Navštěvoval otcovu školu a do hudby ho 
zasvětil učitel Flíček. Do 6. třídy odešel na táborské gymnázium a po něm 
na pražskou konzervatoř do varhanické třídy. Roku 1915 byl ale odve-
den na vojnu, po válce školu za vedení J. B. Foerstera dokončil. Postoupil 
na mistrovskou školu kompozice u Vítězslava Nováka a dirigování u Vác-
lava Talicha. Během studií již skládal, byl vyhodnocen jako nejnadanější 
vysokoškolský student. Vždy projevoval vděčnost těmto učitelům. 

Od roku 1922 do 1925 učil na hudební škole a gymnáziu ve Znojmě 
a vedl současně dva velmi úspěšné pěvecké sbory pojmenované po jeho 
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učitelích. „Vítězslav Novák“ ve Znojmě a „Foerster“ v Moravských Bu-
dějovicích. Uspořádal mnoho koncertů, často i se svými skladbami, které 
již v té době uváděly přední soubory a sbory. V Brně i později v Mostě 
přenášel koncerty jeho sborů rozhlas.

Roku 1925 začal vyučovat na hudební škole v Chomutově a na konci 
roku 1926, právě čerstvě ženatý s Jarmilou Vokráčkovou z Prahy, přešel do 
Mostu jako vyučující ředitel nově založené Hudební školy. Stal se sbor-
mistrem Pěveckého sdružení severočeských učitelů a župním dirigentem 
Hraničářských sokolských sborů. S deseti z nich a symfonickým orchest-
rem (celkem na 500 umělců najednou) vystoupil úspěšně 4. 4. 1937 v Tep-
licích. Neustával v koncertování jako klavírista. Skládal sborové písně na 
slova např. Bezruče, Březiny, Sládka či Sovy, vydal oblíbené houslové 
etudy Idylky. Za orchestrální či komorní skladby získával ocenění včetně 
zahraničních. Při jejich premiérách pravidelně spoluúčinkoval se slavným 
Ondříčkovým kvartetem. Celý život přednášel o hudbě a skladatelích, slo-
vem přibližoval skladby posluchačům i při koncertech.

Po okupaci českého pohraničí v říjnu 1938 se na chvíli vrátil do Černovic, 
ale brzy nalezl uplatnění v Berouně, kde se stal ředitelem Hudební školy 
a sbormistrem spolku Slavoš. V této těžké době skládal vlastenecky pojedna-
ná díla (např. Hymnus národa, Osvobozená vlast, Žalmy) a opět získal něko-
likrát ceny akademie věd a umění. Po osvobození se jeho skladbám, včetně 
Symfonie o dvou dílech (1941), dostalo zasloužené pozornosti i v rozhlase.

Na léta 1946 až 1949 se vrátil do severních Čech a působil v litvínovské 
hudební škole, vedl znovu sbor severočeských učitelů v Mostě i symfo-
nický orchestr města Litvínova. S ním se odvážil v jednom večeru uvést 
čtyři symfonie světových autorů Míči, Koželuha, Haydna a Mozarta. 

Zdravotní důvody ho přiměly vrátit se na odpočinek do rodiště, manžel-
ka zde i v blízkém okolí působila jako industriální učitelka.

Ferdinand Vodička v dopise z 9. září 1944 předal sdružení rodáků vyžá-
danou znělku pro město Černovice, hudební kompozici pro čtyři trub-
ky, o jejíž nahrání předními trumpetisty usiloval. Jeho sen se naplnil až 
roku 2009 díky umění trumpetisty Pavla Janečka nejmladšího. Znělka se 
používala krátce po válce v městském rozhlase, potom ji prý někdo z míst-
ního národního výboru zakázal a ztratila se. Nahrávka Janečkova nyní zní 
při slavnostních příležitostech, slyšeli jsme ji i naživo vytrubovat z věže 
při zahájení slavnosti Černovicko se baví.

Jiří Turek



18

Archivní střípky 10. - aneb chtěli jsme svůj okres
Nejstarší státní formou bylo v raném středověku knížectví. Jeho zá-

kladem byla vláda knížete opírající se o ozbrojenou družinu bojovníků. 
Kníže zaručoval pořádek na celém svém teritoriu, byl neomezeným a nej-
vyšším soudcem a nositelem jediné nezavislé výkonné moci. V průběhu 
13. století došlo ke změně ve struktuře a podobě veřejné správy rozpadem 
dosud jednotné knížecí správy. Vznikly samostatné správní větve, vzta-
hující se na určitá seskupení obyvatelstva (městská, církevní, vrchnosten-
ská) a podléhající královskému dozoru. Rozvoj vnitřního trhu a posilování 
úřední moci rozkládalo původní hradskou správu. Místo ní byly vytvářeny 
větší územně-správní celky – kraje. Tento proces byl dokončen až ve 14. 
století, kdy se v Čechách počet krajů ustálil na dvanácti. Za vlády Jiřího 
z Poděbrad se počet krajů zvýšil na čtrnáct a tento stav trval až do roku 
1714, kdy sloučením některých krajů došlo opět ke snížení na dvanáct. Až 
v roce 1754 došlo v souvislosti s reorganizací krajského zřízení ke zvýše-
ní počtu krajů na šestnáct, přičemž nejnižší složkou feudální správy byla 
správa vrchnostenská, kterou vykonávali nad poddanými uvnitř panství 
jednotliví feudálové. 

Revoluční rok 1848 přinesl základní změny ve struktuře i činnosti státní 
správy. Zrušením poddanství ztratil opodstatnění starý správní systém; pa-
trimoniální správa zanikla a většina jejích pravomocí byla svěřena samo-
správě a přenesena na státní úřady. Nová úprava byla schválena císařem 
v roce 1849 a vstoupila v platnost 1. ledna 1850. Čechy byly rozděleny na 
sedm krajů a 79 podkrajských úřadů (okresních hejtmanství) jako nejnižší 
složky státní správy v čele s okresními hejtmany. V následujících letech 
1855 (zřízení 13 krajů), 1862 (zrušení krajů) a 1868 (zřízení 89 okresních 
hejtmanství). 

Po vzniku samostatné Československé republiky roku 1918 došlo k no-
vému uspořádání – rozdělení území na 21 žup, jejichž základ tvořily okres-
ní politické správy, v jejichž čele stáli nadále okresní hejtmani. V roce 
1927 pak byly okresní politické správy přejmenovány na okresní úřady. 

V následujících letech pak dochází k různým reorganizacím, např. roku 
1949 ke zrušení žup a zavedení 19 krajů v čele s krajskými národními 
výbory a nižšími okresními národními výbory, v roce 1961 zrušení řady 
okresních národních výborů. V roce 1990 pak došlo ke zrušení krajských 
národních výborů a zřízení krajů, zrušení okresních národních výborů 
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a opětovné zřízení okresních úřadů. K paradoxní situaci pak dochází zru-
šením okresů v roce 2002, i když řada bývalých okresních institucí nadá-
le ve svých oficiálních názvech titul „okresní“ zachovává (např. Okresní 
soud, Okresní archiv, apod.).

Mezi 79 okresními hejtmanstvími zřízenými v roce 1850 po zrušené 
vrchnostenské správě bylo jich v okolí Černovic zřízeno několik – Kame-
nice, Pacov, Pelhřimov, Soběslav a Tábor. Černovice spolu s obcemi, které 
patřily před rokem 1850 k panství Černovice, byly přiřazeny do okresního 
hejtmanství Kamenice. S následně prováděnými úpravami začalo městské 
zastupitelstvo usilovat od roku 1866 o zřízení samostatného černovické-
ho okresu. Argumentem bylo především poukazování na počet obyvatel 
srovnatelný s Kamenicí, Pacovem a Soběslaví. Některé snahy byly ini-
ciovány krajským úřadem v Táboře, jiné dokonce podporovalo okresní 
hejtmanství v Kamenici. Výsledkem však bylo pouze zrušení okresních 
hejtmanství Kamenice, Pacov a Soběslav a přeřazení z okresu Kamenice 
k okresu Pelhřimov od roku 1869.

Nejrozsáhlejší akce na zřízení samostatného černovického okresu pro-
běhla v roce 1908 v souvislosti s přípravou na znovuzřízení okresu Ka-
menice, kterou kromě samotných černovických zastupitelů podpořily pí-
semně obce: Benešov, Bezděčín, Bořetín, Březina, Dobešov, Hojovice, 
Chrbonín, Chválkov, Kozmice, Křeč, Psárov, Svatava, Tříklasovice a Vl-
kosovice. Základním argumentem všech jmenovaných obcí bylo:

Cesta od Černovic je schůdnější, zvláště za doby zimní jakož i za doby 
jarní a podzimní, kdy nastanou velké závějě a pak dále z ohledu toho, že 
cesta do Černovic jest mnohem kratší než-li do Kamenice.

Výsledkem však bylo pouze přiřazení původních obcí k znovuzřízenému 
okresu Kamenice roku 1910.

Další snahy o zřízení samostatného černovického okresu proběhly po 
skončení první světové války v roce 1919 a pak ještě v roce 1923, ale vždy 
s negativním výsledkem. Poslední snahy o zřízení samostatného okresu 
vzaly za své v roce 1961 definitivním začleněním do okresu Pelhřimov.

Jan Podhola
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Podporujte svého podnikatele!
Je celá řada důvodů, proč bychom si měli vážit a hledět svých podni-

katelů a firem. Tak trošku to každý ví, ale neškodí se na to podívat trochu 
podrobněji.

Zkusme to názorně. Dejme tomu, že bychom měli v Černovicích výrob-
ce třeba houslí (schválně jsem vybral něco, co tady v Černovicích není, 
abych někomu nedělal reklamu). Co získám tím, když si koupím housle 
u něj? Tak třeba to, že houslař si koupí nářadí a materiál ve zdejších ob-
chodech také, a třeba zrovna v tom obchodě prodávám. Nebo si vydělá 
peníze, rozhodne si opravit dům a pozve si na to mého bratra. Nebo si ji 
objedná u někoho jiného z Černovic, ale dům, kolem kterého chodím kaž-
dý den, bude opravený a i z toho můžu mít radost (protože nejsem zapšklý 
maloměšťák, který závidí každému úspěch). 

Černovický houslař je opravdu dobrý a housle si u něj objednává čím 
dál více lidí, takže potřebuje pomocníka. A ejhle, můj synovec zrovna hle-
dá práci a je šikovný se dřevem, a tak najde zaměstnání u houslaře. Další 
plus pro místního podnikatele. 

A další věcí jsou daně – třetina daně z příjmu, kterou houslař odvede 
státu, patří obci, kde žije. A Černovice z toho mají ročně statisíce.

To jsou věci, které asi nikoho nepřekvapí. Ale já se mohu také k housla-
řovi jít podívat, jak vlastně housle vyrábí. Nepoužívá náhodou nějaké jedo-
vaté barvy? Co dělá s odpadem? Kdybychom nemluvili o houslaři, ale třeba 
o řezníkovi nebo sýraři, určitě by mě zajímalo, jak vznikají věci, které jím. 
Tady už musíme rozšířit okruh kolem Černovic trochu dále. České normy 
na potraviny a obecně na naše výrobky jsou velmi přísné, ale přes hranice 
proudí denně tisíce kamionů, naložených zbožím, o jehož původu nevíme 
téměř nic. Víte, že například med se do ČR dováží i z Jižní Ameriky (desítky 
tisíc kilometrů)? To je jen jeden příklad, z tak daleké ciziny se vozí mnohem 
více věcí. A zboží se vyrábí za neznámých podmínek a je ošetřené kdoví-
čím, jen aby ho bylo možné vozit přes půl světa. Čím to asi je, že někdo 
dokáže vypěstovat česnek na druhém konci světa a dovézt ho do Černovic 
za nižší cenu, než kdyby ho vypěstoval někde u Pelhřimova? Neošidil nás 
někdo na něčem (třeba na tom, že je postříkal chemií, která se u Pelhřimova 
používat nesmí, protože je z ní rakovina)?  

Jsou samozřejmě věci, které u nás nikdy nevzniknou – banány musím přivézt, 
to už jinak nejde. Ale opravdu musíme vozit brambory přes celou Evropu? 
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Samozřejmě, když mi houslař udělá housle, které budou skřípat i kdyby 
na ně hrál Josef Suk, a po týdnu se mi rozpadnou na třísky, nejsem blázen, 
abych mu dával práci. Ale i tak se budu snáze domlouvat s člověkem, 
který bydlí vedle v ulici, než s houslařem z Prahy, Vídně nebo Pekingu. 
Konkurence je užitečná věc, ale někdy se vyplatí dát trochu více za něco, 
co vznikne tady. 

Myslete na Černovice a myslete na naši republiku – co se u nás vyrobí, 
vyrábíme my. Nemusí se to nikam vozit, vzniká to v rukou lidí, které zná-
te. Víte, za co platíte. 

Jan Brožek

Vyřizování občanských průkazů od 1. 1. 2012
Oznamujeme občanům, že od 1. ledna 2012 dojde ke změnám v agendě 

občanských průkazů. Mimo jiné místem podání žádosti o OP budou pouze 
úřady obcí s rozšířenou působností a od tohoto data se budou vydávat nové typy 
občanských průkazů.

Od nového roku 2012 bude možné zažádat o občanský průkaz nebo cestovní 
pas každý pracovní den v budově Městského úřadu Pelhřimov, Pražská 127,  
2. patro.

Úřední hodiny:
Pondělí, středa:  Úterý, čtvrtek a pátek:
08:00 – 17:00  08:00 – 14:00

Zásadní změna bude v podání žádosti o vydání OP, kdy občan již nebude 
vyplňovat žádost a předkládat fotografii, ta bude pořízena digitálně na místě 
(stejně jako u cestovních pasů) a místem podání budou pouze úřady s rozšířenou 
působností, nikoli matrika, jak tomu bylo dosud. Stejně tak převzít vyhotovený 
doklad si bude moci občan pouze na úřadě s rozšířenou působností, který si určí 
při pořízení žádosti.

Občanské průkazy, které budou vydány do konce roku 2011, budou 
platit i nadále po dobu platnosti uvedenou v dokladu, jejich plošná výměna 
probíhat nebude.
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Silvestrovský výstup na Svidník 2011
Poslední den letošního roku nám připravil milé překvapení a tak jsme se 

mohli důstojně rozloučit se starým rokem 2011.
Den jako stvořený k výstupu na nejvyšší bod zdejší krajiny Svidník 

s nadmořskou výškou 740 m. Mezi mraky prosvítalo sluníčko a zasněžená 
příroda nabízela pouť čistoty a klidu.

Z Černovic až na vrchol jsme zdolali převýšení 150 m. Sešlo se nás na 
380 lidiček nejen z Černovic, ale přišli přátelé z Křeče, Obrataně, Věžné, 
ale i z Nových Dvorů, přišlo i hodně zdejších chalupářů, přišly i děti z ÚSP 
Černovice a účastníky bylo mnoho mladých lidí, dětí a docela malých dě-
tiček, které přijely na kočárku za velkého úsilí svých rodičů. Nejmladším 
účastníkem byl také dvouměsíční syn manželů Hrubých.

Život je jako řeka, která proudí bez ustání dál. Je to stále získávání 
a ztrácení, setkávání a loučení. A naše SETKÁVÁNÍ na vrcholu Svidníku 
přináší všem mnoho pozitivní energie, přináší radost, úsměv, mnoho krás-
ných přání a podání rukou nejen se svými přáteli. Ale na vrcholu Svidníku 
jsme všichni přáteli. Je to krásné zastavení v poslední den roku.

Děkujeme starostovi obce p. Brožkovi za milé přání do nového roku. 
Starosta byl se svými občany v poslední den roku a měl s nimi společné 
zážitky. To je velmi cenné pro Černovice.

Děkujeme p. Řeháčkovi za pěkné novoročenky a také za krásné melo-
die, které zahráli společně s p. Robertem Bušem.

Děkujeme mladým vedoucím z pionýrské skupiny Svidník, kteří přivez-
li na vrchol várnici „veselého čaje“, perníčky a pomohli rozdávat novoro-
čenky, prskavky a sušenky pro děti.

Děkujeme našim sponzorům – městu Černo-
vice, panu Dundrovi, Sokolu Černovice, oddílu 
jógy a pionýrské skupině Svidník za organizaci.

31. prosinec 2011 nám přinesl nejen krásný 
výšlap do přírody, ale také jsme si na vrcholu 
Svidníku trochu připomněli stálé a neměnné 
hodnoty našeho života.

Nauč se lekcím o světle a lásce
běž do světa a obejmi ho, rozšiřuj ho,
odbourej hranice mezi mým a tvým
a mezi vírou.
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Vše konej v nekonečném proudu lásky.
Kde je láska, tam je mír

  tam je štěstí,
  tam je radost,
  tam je zdraví,
  tam je svoboda bytosti,
  tam jsou pozitivní myšlenky.
Taková je síla nesmírné lásky, která byla dána ve stvoření.
Přejeme všem občanům do nového roku 2012 správné vykročeí s vírou, 
radostí a láskou v srdci. 

Za účastníky pochodu S. Filipová

Plesová sezóna 2012
aneb

Hasičské a jiné bály na Černovicku 

Bály na Černovicku v závěru předešlého roku nejsou 
v tomto přehledu uvedeny, případné další bály a plesy 
nebyly do redakční uzávěrky zjištěny / nahlášeny.

Hasičský bál  Křeč  so14. 1. Hořičanka
Hasičský bál  Hojovice  pá 20. 1. Malá muzika
Hasičský bál  Černovice  so 21. 1. Kamenická 4-ka
Hasičský bál  Benešov pá 3. 2. NET
Hasičský bál  Dobešov so 4. 2. Přespolanka
Babský bál  Černovice so 11. 2. Status M
Masopust.zábava Hojovice so 18. 2. Kamenická 4-ka
Dětský karneval  Křeč  odp. so 18. 2. NET
Maškarní ples  Křeč več. so 18. 2. NET
Muzikantský ples Černovice so 3. 3. Čern.dechovka a?
     Obrataň-Kvartet, Punc,   
     Přespolanka
Dětský karneval  Černovice  so 10. 3. ? Punc ?
Šibřinky  Černovice so 10. 3. PAM
Změna programu vyhrazena – sledujte plakátování!

J. Ř.
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PRODEJNÍ VÁNOČNÍ VÝSTAVA
Tradiční vánoční výstavu připravil letos výchovný ústav ve své spo-

lečenské místnosti. Děkujeme všem návštěvníkům, že zdolali cestu až 
do Jirákovy ulice, aby nakoupili pro sebe i své blízké drobné dekorač-
ní dárky, které vytvořili výchovní pracovníci spolu s děvčaty. Odpoledne  
13. prosince bylo pro všechny přítomné milé sváteční zastavení.

Všechna černovická  školská zařízení připravují   v adventním období 
své tradiční a oblíbené prezentace. Možná, že se někdy sejdeme na spo-
lečném Vánočním jarmarku. 

D. S.
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Tip na výlet
Dnešní tip na výlet 

je typicky zimní, ale 
bohužel nevíme, jest-
li v den vydání zpra-
vodaje budete moci 
hned vyrazit. Chtěli 
bychom vám totiž na 
výlet nabídnout ly-
žařské trasy v okolí 
Černovic a také mi-
nisjezdovku ve Křeči 
– a bez sněhu by ani 
jeden z těchto výletů 
nebyl k ničemu. 

Lyžařské trasy 
v okolí Černovic 
nejsou novinkou – 
fungují již řadu let. 
Jedinou změnou je 
protažení tras směrem 
na Věžnou a Dobrou 
Vodu (ale jen za před-
pokladu dobrých sně-
hových podmínek). Údržbu tras nyní organizuje Sdružení Svidník a tak 
se snad za nějaký čas dočkáme rozšíření po celém regionu Svidníku. Stav 
plánovaný na letošní rok můžete vidět na přiložené mapce a pokud nám 
napadne sníh, máme se na co těšit.

A pro příznivce sjezdového lyžování máme také tip hned za humny. Ve 
Křeči funguje malá sjezdovka, vhodná zejména pro začátečníky, nebo pro 
ty, kteří si chtějí jen tak nenáročně zajezdit. Její provoz je nepravidelný 
a logicky závisí na sněhu, proto sledujte informace na stránkách provozo-
vatelů sjezdovky – www.skiklubkrec.cz.

Jan Brožek
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TJ Sokol Černovice – oddíl stolního tenisu
Oddíl stolního tenisu uspořádal v pátek 30. 12. 2011 v tělocvičně zá-

kladní školy již tradiční čtvrtý ročník novoročního turnaje jednotlivců. 
Tento ročník byl podpořen vzpomínkou na bývalé členy oddílu stolního 
tenisu pana Pavla Jůna a pana Jana Matějku. Letošní turnaj byl uspo-
řádán na účasti jednotlivců z oddílu stolního tenisu z Pacova, Těmic, 
Kamenice nad Lipou, Pelhřimova, Chmelné a z domácího oddílu Černo-
vic. Turnaje se zúčastnilo z těchto oddílů celkem 29 hráčů a měl velmi 
dobrou úroveň.

Díky myšlence a sponzorské podpoře člena našeho oddílu pana Mgr. Jana 
Koláře se novoroční turnaj stává dobrou tradicí, vzpomínkou na naše bý-
valé členy a zároveň prověrkou porovnání výkonnosti před druhou polo-
vinou soutěžní sezóny.
Pořadí v turnaji jednotlivců:
1. místo – Marek Petr – Spartak Pelhřimov, 2. místo – Lískovec Josef – 
Slavoj Pacov, 3. místo – Zeman Karel – Sokol Černovice, 4. místo – Trefil 
Daniel – TJ Chmelná
Těšíme se na další ročník.

Oddíl stolního tenisu přeje všem příznivcům tohoto sportu a všem obča-
nů mnoho úspěchů ve sportovním a zejména pak v osobním životě, hodně 
zdraví a štěstí v novém roce 2012.

M. Staněk

V prosinci se dožil 101. 
roku  pan František Hro-
madník (Lidina).
Svoji sadařskou lásku po-
tvrdil založením zahrady 
u Vackova, kde  na 2,5 
ha pozemku vysázel 560 
stromků. V současné době 
je tam přes 40 zahrádek se zahradními domky.
Přesto, že se se zahradou loučil nerad a těžce sledoval špatné zacházení 
v době, kdy ji zabral státní statek, v poslední době měl radost z toho, jak 
žije vzniklá zahrádkářská osada. 

F. Hromadník ml.

Tuto zahradu založil
v letech 1940–1950

Stoletý černovický občan

(obchodník, sadař, včelař...)

                        pan
F r a n t i š e k  H r o m a d n í k

(lidina)
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Kosmetické služby
!Prodej značkové kosmetiky Integra!

Masáže
kosmetická masáž

masáž sportovní a rekondiční
Breussova masáž

masáž horkými lávovými kameny
suché uhličité koupele

lymfodrenáž (přístrojová)
rašelinové zábaly

Kontakt:
Rašková Markéta
Domečkova 596

Černovice
mobil 776 573 091

Více informací na stránkách
www.masazemarketa.webnode.cz
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